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INTERPELLATION TILL STATSRÅD

Till statsrådet Romina Pourmokhtari (L)

2023/24:322 Skydd för människor och miljö från PFAS

Högsta domstolen har i december 2023 i en dom beslutat att de PFAS-drabbade 
i Kallinge får rätt till skadestånd. Domstolens bedömning är att de höga halter 
PFAS som de boende har i blodet innebär en så beaktansvärd fysisk försämring 
av deras kroppar att de drabbats av ett fysiskt defekttillstånd. Det PFAS-
förgiftade vattnet i Kallinge har beskrivits som den största miljöskandalen i 
Sveriges historia, men PFAS förekommer på många ställen i samhället, och 
förgiftningen är ännu mer omfattande då det finns för stora nivåer PFAS också 
på andra håll. Vi har under året fått vetskap om att svenska kräftor innehåller 
högre halter PFAS än EU-regler tillåter. Även våra skönhetsprodukter 
innehåller ibland PFAS. Nyligen avslöjade Aftonbladet att ledande 
sminkföretag fortfarande har produkter som innehåller PFAS.

Jag vill med anledning av ovanstående fråga statsrådet Romina Pourmokhtari:

 

1. Vad gör statsrådet för att skydda människor och miljö från PFAS?
2. Vilken strategi har statsrådet och regeringen för att förbjuda och 

begränsa PFAS i de produkter vi omger oss med i samhället?
3. Hur arbetar statsrådet och regeringen för att dricksvattnet i alla 

kommuner ska vara säkrat från PFAS framöver? 

………………………………………

Jytte Guteland (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-12-21
Besvaras senast
2024-01-23
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


